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CONSILIUL LOCAL GIURGIU 
 

 

 

 
 

P R O C E S  - V E R B A L 
încheiat astăzi, 18  martie  2015, 

 în şedinţa extraordinară a Consiliului Local 
 

 

 Lucrările şedinţei încep la ora 10
00

 în prezenţa a 17 consilieri din numărul total al 

membrilor Consiliului. 

 Prin Dispoziţia nr.591 din 17 martie 2015 consilierii au fost invitaţi la şedinţa 

extraordinară a Consiliului local din data 18 martie 2015, ora 10
00

, care are loc în sala 

de şedinţe proprie din strada Bucureşti, nr.49-51. 

  

Prezenţi:  
       

1. Oprişan Gigi 

2. Cepraga Cornel Sorin 

3. Popazu Liviu 

4. Preda Petronela Daniela 

5. Cartojan Dan Liviu 

6. Vladu Alexandru 

7. Truică Liliana 

8. Ilie Clement 

9. Gărgărea Dumitru 

10. Ciobanu George Daniel 

11. Velicu Florian 

12. Badea Ionuţ 

13. Dinu Ionel 

14. Spoială Slav Gheorghe 

15. Măroiu Marian 

16. Gâdea Gheorghe 

17. Bălănean Viorel  

 

Absenţi: 

1. Dinu Cristina Elena 

2. Ciulacu Mirela 

3. Cioacă Ionuţ 

4. Pârlea Victor Constantin 
 

Preşedinte de şedinţă este domnul Vladu Alexandru, ales prin H.C.L. nr.102 din 26  

februarie 2015. 
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Domnul consilier Vladu Alexandru: Bună ziua! Avem o şedinţă de îndată, cu o 

ordine de zi cu trei puncte. Până la ordinea de zi,  domnule secretar, vă rog să faceţi 

prezenţa.  

Domnul secretar Roşu Petre: Sunt prezenţi 17 consilieri, putem începe, şedinţa este 

constituită legal.  

Domnul consilier Vladu Alexandru: Pe ordinea de zi avem trei puncte: două se 

referă la două asocieri cu două fundaţii pentru două proiecte pe fonduri elveţiene şi al 

treielea, pe bugetul local de venituri şi cheltuieli. Supun la vot ordinea de zi. Cine este 

pentru? Împotrivă? Abţineri? În unanimitate de voturi ordinea de zi a fost aprobată.  

Domnul consilier Velicu Florian:  Domnule preşedinte am eu o problemă: având în 

vedere faptul că astăzi nu a funcţionat aplicaţia, eu nu am reuşit să văd nici un proiect de 

hotărâre. 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Da, ştiu că este o problemă la nivel de 

Primărie. 

Domnul consilier Velicu Florian: Mai este un aspect: eu nu fac parte din nici o 

comisie de specialitate a Consiliului local şi nu am cum să mă edific vis-a-vis de 

proiectele de hotărâre. 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Am înţeles! Puteţi să faceţi ce doriţi, să votaţi 

sau să nu votaţi. Mulţumesc! 

Domnul consilier Velicu Florian: Bine! Asta e problema mea, oricum. 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Exact. 

 

Punctul 1: proiect de hotărâre privind aprobarea parteneriatului între 

Municipiul Giurgiu şi Fundaţia „Pentru o Românie Modernă” în vederea 

depunerii unei cereri de finanţare cu titlul „Centrul de dezvoltare comunitară – 

investiţie în potenţialul tinerilor vulnerabili” în cadrul Programului de 

Cooperare Elveţiano-Român, Fondul tematic pentru participarea Societăţii 

Civile 
 

Domnul consilier Vladu Alexandru:  Aş vrea pentru mai multe informaţii, pentru că 

nu a funcţionat aplicaţia, doamna Meca Ianca să vă explice despre ce este vorba.  

Doamna Meca Ianca:  Este vorba de o propunere de proiect din acest fond. 

Finanţarea maximă care poate fi oferită este de 250 de mii de franci elveţieni. TVA-ul 

pentru noi ca autoritate publică, în calitate de partener fiind eligibilă în această situaţie. 

Beneficiile pentru Giurgiu vor fi acelea că  prin proiect în valoare de 90 de mii de lei, ca 

valoare alocată, se poate amenaja etajul I al clădirii numită corp C2 din curtea unităţii 

militare de lângă noi. 

Domnul consilier Vladu Alexandru:  La Centrul Militar. 

Doamna Meca Ianca:  În acea clădire, în care parterul a fost amenajat pe jumătate 

printr-un proiect în colaborare cu Ministerul Economiei, în care funcţionează acum 

Centrul de Afaceri, Incubatorul de Afaceri. Prin proiectul propus astăzi se va amenaja tot 

etajul I pentru ca cei care sunt în grupul ţintă, persoane vulnerabile reprezentând tineri 

între 17 şi 26 de ani din mediul urban, dar şi din rural din imediata vecinătate a 

Giurgiului, să poată veni să fie instruiţi astfel încât să-şi poată găsi mai uşor un loc de 
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muncă. Perioada de proiect propusă este de 1 an şi 5 luni, iar sustenabilitatea trebuie 

asigurată de noi timp de 3 ani, asta înseamnă că spaţiul va rămâne în folosinţa Fundaţiei 

care este şi furnizor de formare profesională timp de 3 ani, după care revine municipiului. 

Este clădirea proprietatea noastră şi prin proiectul acesta reuşim s-o amenajăm. Acesta 

este principalul beneficiu din punctul acesta de vedere material, beneficiul social este că 

sperăm să ajutăm persoanele să-şi găsească un loc de muncă. 

Domnul consilier Vladu Alexandru:  Mulţumesc! Dacă mai sunt alte întrebări? 

Domnul consilier Dinu Ionel: Aş vrea să pun o întrebare cu privire la acest 

parteneriat: mă interesează cine este această Fundaţie şi ce rol are în tot jocul acesta.  

Doamna Meca Ianca: Aplicaţii eligibile sunt fundaţiile pe programul acesta, 

fundaţii furnizori de formare profesională. Sediul lor este în Bucureşti, ei sunt aplicanţi, 

noi suntem parteneri împreună cu încă o Fundaţie din Giurgiu şi anume, „Licurici”. 

„Licurici” sunt cei care se îngrijesc sau cum să mă exprim, de persoanele care sunt 

infectate cu acel virus. 

Domnul consilier Dinu Ionel:  Şi aţi mai spus că şi partea de TVA este eligibilă. 

Recuperarea cum se face? 

Doamna Meca Ianca: Pentru noi ca autoritate publică. Dacă este eligibil, nu-l 

recuperăm, intră la rambursare. Pentru că prin alte proiecte TVA-ul se scoate, cheltuiala 

noastră este considerată neeligibilă. Acum la rambursare, vom pune factura cu totul. Se 

rambursează 90%, asta am uitat să menţionez, condiţiile de finanţare sunt aşa: 90% 

fondul, 10% solicitanţii. Din cei 10% noi punem jumătate şi Fundaţia pune jumătate. 

Domnul consilier Dinu Ionel: Ce rugăminte am la dvs.: să luaţi în calcul şi 

fluctuaţia francului elveţian care este foarte agresivă. 

Domnul consilier Vladu Alexandru:  Este luat la 4,8 lei, domnule Dinu. 

Doamna Meca Ianca: Şi noi ne-am gândit la asta, dar aşa se finanţează, doar în 

franci, nu în euro sau în lei. Când am făcut conversia în lei, am pus un curs care 

considerăm să fie acoperitor de 4,8 lei pentru 1 franc eleveţian. Să sperăm că nu vor fi 

atât de mari variaţiile şi să avem…. 

Domnul consilier Dinu Ionel: Am înţeles că Fundaţia se numeşte „Pentru o 

Românie Modernă”. Sper să nu fie ca şi sloganul „Să trăiţi bine!”. 

Domnul consilier Vladu Alexandru:  Mulţumesc frumos! Mai sunt alte discuţii? 

Dacă nu mai sunt discuţii, să trecem la vot! Cine este pentru? 17 voturi pentru. 

Împotrivă? Abţineri?  

 

Punctul 2: proiect de hotărâre privind aprobarea parteneriatului între 

Municipiul Giurgiu şi Asociaţia Centrul Rromilor „Amare Rromentza” în 

vederea depunerii unei cereri de finanţare cu titlul „Servicii etno-educaţionale 

pentru copiii şi părinţii rromi” în cadrul Programului de Cooperare Elveţiano-

Român, Fondul tematic pentru participarea Societăţii Civile  
 

Domnul consilier Vladu Alexandru:  Doamna Ianca Meca, vă rog! 

Doamna Meca Ianca: Condiţiile sunt acelaşi ca şi la proiectul anterior. Acesta este 

un proiect de tip „Şcoală după şcoală”. Şcoala vizată este şcoala nr. 3 fiind amplastă într-

un cartier în care există familii de romi care ar putea fi sprijinite, ajutate prin acest 
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proiect. Cofinanţarea ca parte materială este zero în această situaţie. Noi ne obligăm ca 

după încheierea proiectului să asigurăm sustenabilitatea timp de un an de zile. Asta 

înseamnă, după calculele făcute, în funcţie de cât va dura evaluarea, în 2017, anul şcolar 

care începe în 2017, pentru anul şcolar 2017-2018 să asigurăm continuitatea, adică masă 

caldă pentru acel grup de copii. Este similar cu ceea ce a fost la Şcoala nr.10. Este un 

proiect bun, foarte bun, care a venit în sprijinul celor defavorizaţi.  

Domnul consilier Vladu Alexandru:  Dacă mai sunt şi alte discuţii? 

Domnul consilier Dinu Ionel: Vă rog să nu credeţi că sunt absurd dar nu am înţeles: 

„carte după carte”? Adică? 

Domnul consilier Oprişan Gigi: Nu, „Şcoală după şcoală”. 

Domnul consilier Dinu Ionel: De data aceasta copii îşi duc părinţii la şcoală? 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Nu, domnule consilier. După orele de program 

copii rămân în şcoală şi fac pregătire cu profesorii pentru temele din ziua următoare. Li se 

serveşte o masă şi încă 3-4 ore rămân la şcoală. De asta se numeşte „Şcoală după şcoală”.  

Domnul consilier Dinu Ionel:  Eu am înţeles ceva de părinţi, că sunt implicaţi în 

conceptul acesta. 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Părinţii nu au timp de copii să-i înveţe, nu au 

timp să stea lângă ei, poate unii sunt plecaţi şi atunci este un program la nivel naţional.  

Domnul consilier Vladu Alexandru:  Dacă mai sunt şi alte discuţii? Nu mai sunt, vă 

rog să trecem la vot. Cine este pentru? 17 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri?  

 

Punctul 3: proiect de hotărâre privind aprobarea suplimentării Bugetului local 

de venituri şi cheltuieli  pe anul 2015 
 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Doamna director economic! 

Doamna Cristea Ioana: Se suplimentează bugetul local cu 63 de mii pe surse de 

venit, bugetul local venituri fiscale, iar pe partea de cheltuială 63 de mii merg către 

unităţile de învăţământ pentru cheltuiala cu naveta profesorilor, iar 200 de mii pentru 

igienizarea subsolurilor. 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Dragi colegi, începând cu data de 1 ianuarie 

suntem obligaţi prin lege să asigurăm transportul acolo unde cazul, la profesorii de la 

şcolile din Giurgiu. Şi „unde-i lege, nu-i tocmeală”, am făcut la toate şcolile adresă şi 

aceştia sunt banii cu care trebuie să ne pregătim pentru naveta profesorilor, 63 de mii de 

lei. Pentru subsoluri este activitatea care e începută de anul trecut şi s-a suplimentat cu 

200 de mii de lei. Dacă sunt discuţii? 

Domnul consilier Velicu Florian: Vis-a-vis de igienizarea acestor subsoluri au 

apărut în presă în ultima perioadă nişte articole care dau de gândit, să spunem aşa. Ar 

putea cineva să ne explice mai mult, să înţeleagă şi giurgiuvenii despre ce e vorba cu 

această igienizare, că unii spun că se scoate numai apa, alţii spun că se igienizează în 

adevăratul sens al cuvântului, adică se scoate şi ce e grosier, se şi zugrăveşte, se şi 

dezinfectează. 

Domnul consilier Vladu Alexandru:  Da, s-a mai explicat încă odată la o şedinţă 

anterioară, dar mai putem să explicăm încă o dată şi să spunem că acolo unde Primăria 

este implicată în activităţile de igienizare se curăţă tot ce înseamnă subsolul. Se face şi 
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curăţenie, se dă şi cu var, iar cetăţenii pe banii lor îşi rezolvă problemele de instalaţii. Au 

fost şi probleme în oraş unde a trebuit să intervenim şi cu ajutorul Apa Service la 

canalizarea menajeră de la bloc până la cel mai apropiat punct de branşare. Erau ori 

contra pantă, ori erau deja înfundate, colmatate de atâta timp de când nu s-a făcut 

curăţenie acolo. Sunt foarte multe blocuri finalizate şi sunt fotografii făcute. S-ar putea, 

dacă vreţi, ca şi comisie, să ne întrunim o dată şi să vizităm blocurile care au fost 

terminate. 

Domnul consilier Velicu Florian: Care ar fi costurile per scară la o astfel de 

operaţiune? 

Domnul consilier Vladu Alexandru:  Eu pot să vă spun, costul pe scară, avem 

Serviciul din Primărie, prin Biroul de Servicii, avem un om care merge şi vă spun că intră 

şi măsoară exact cât este adâncimea la ce e depozitat acolo, la deşeurile din subsol. 

Măsoară adâncimea, se ia lungimea şi lăţimea subsolului, se înmulţeşte cu înălţimea şi 

aflăm cubajul pe fiecare scară în parte. Acum în funcţie de scară, cât e scara de mare sau 

cât a fost de adânc acolo şi câtă mizerie este jos, în fiecare scară există un alt cubaj. 

Să trecem la vot! 

Domnul consilier Dinu Ionel: Mai aveam eu ceva de spus. Sesizarea domnului 

Velicu probabil că e şi în urma articolului pe care eu, am dat un interviu într-o conferinţă 

de presă. Credeam că astăzi, în urma acelui articol, domnul director de la Apa Service 

este prezent la această şedinţă. 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Domnul director este în spital, are probleme 

medicale. 

Domnul consilier Dinu Ionel: După ce-l externează poate să participe. Vreau să vă 

spun sincer şi corect, acţiunea este de anvergură. Am spus-o şi în conferinţa de presă şi o 

spun şi acum, mă repet, într-adevăr Giurgiu este sub asediul rahatului. Lucru care 

generează foarte mulţi factori şi mă refer la factorii perturbatori care poate să fie în 

atmosferă. În urma acestor factori perturbatori poate să apară epidemii, chiar şi 

extratereştrii. Dvs. luaţi lucrurile acestea în derâdere, eu vreau să le luaţi foarte în serios 

fiindcă poate să apară, bolile în acest oraş. Dacă până acum nu a fost nimeni în stare să 

facă acţiunea asta, iată că s-a găsit în momentul de faţă cineva, să rezolve problemele. 

Am înţeles, este şi o societate, lucru cu care eu am fost indus în eroare, atenţie TV 

Giurgiu! Lucru cu care eu am fost indus în eroare de acea societate comercială, mi s-a 

spus numele altfel decât era societatea respectivă. Chiar nu am avut nici o intenţie să-l 

atac pe domnul Floricel. Nu! Nu am avut nici o intenţie! Şi nici pe doamna Liliana 

Ciobanu, că am înţeles că şi ea este implicată în această acţiune. Foarte bine! Dar 

lucrurile să se facă corect şi cinstit, de la început până la sfârşit. Asta îmi doresc! 

Domnul consilier Vladu Alexandru:  Domnule Dinu, haideţi să, este lucrarea 

Primăriei şi …. 

Domnul consilier Dinu Ionel: Nu ne jucăm cu chestii de genul acesta! E foarte 

gravă situaţia! Iar domnul Velicu întreabă de preţ. Domnule Velicu , ştiţi că în preţul pe 

care Consiliul Local sau Primăria îl acordă, nu este inclus şi transportul? Ia duceţi-vă dvs. 

şi intraţi, că ştiu. Eu vă propun şef că o să facem o comisie din cadrul consilierilor şi să vă 

punem pe dvs. şef al acestui asediu. 

Domnul consilier Vladu Alexandru:  Domnule consilier! 
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Domnul consilier Dinu Ionel: Vă mulţumesc mult pentru răbdarea pe care aţi avut-

o! 

Domnul consilier Vladu Alexandru: La nivel de Primărie îl avem pe colegul meu, 

domnul viceprimar Popazu care monitorizează această lucrare şi pe domnul director 

Dragomir care este şeful Serviciului respectiv.   

Să trecem la vot! Cine este pentru? 17 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri?  

O zi bună vă doresc şi vă mulţumesc pentru participare! 
 

Şedinţa se încheie la ora 10
20

. 

 

 
 

  

 P R E Ş E D I N T E, 

 

                 Vladu Alexandru                  SECRETAR, 
 

              Roşu Petre                 ÎNTOCMIT, 

 

                                 Stanciu Violeta 
 

 

 
 

 


